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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Finansów Publicznych (nr 369) 
22 listopada 2022 r.
Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Andrzeja 
Kosztowniaka (PiS), przewodniczącego Komisji, zaopiniowała: 

– wniosek ministra rolnictwa i rozwoju wsi w sprawie zmian w planie finan-
sowym Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa na 2022 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: Ryszard Bartosik sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi wraz ze współpracownikami, Aleksandra Szwemberg dyrektor Departamentu Finansowania 
Sfery Gospodarczej Ministerstwa Finansów oraz Andrzej Kojtych doradca ekonomiczny w Departa-
mencie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Najwyższej Izby Kontroli. 

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy  Kancelarii  Sejmu: Monika Biała oraz Anna Woźniak  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Dzień  dobry.  Witam  państwa  bardzo  serdecznie  na posiedzeniu  Komisji  Finansów 
Publicznych. Witam wszystkich przybyłych na dzisiejsze posiedzenie Komisji. Witam 
bardzo gorąco koleżanki i kolegów, którzy pracują zdalnie. 
Na początku posiedzenia naszej Komisji, szanowni państwo, chciałbym przywitać 

pana ministra, sekretarza stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Ryszarda 
Bartosiaka – dzień dobry, witam, panie ministrze, witamy serdecznie. Chciałem zapytać, 
czy już się słyszymy. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Ryszard Bartosik: 
Witam, panie przewodniczący. Dzień dobry. Witam Komisję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Dzień dobry, witamy serdecznie. Słyszymy się. 
Witam bardzo gorąco Aleksandrę Szwemberg, dyrektora departamentu w Minister-

stwie Finansów – dzień dobry, pani dyrektor, witamy serdecznie. Witam wszystkich 
zgromadzonych, tak jak powiedziałem, zarówno przed komputerami, jak i na sali. 
Otwieram posiedzenie Komisji Finansów Publicznych. Porządek dzisiejszego posie-

dzenia przewiduje zaopiniowanie wniosku ministra rolnictwa i rozwoju wsi w sprawie 
zmian w planie finansowym Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa na 2022 r. 
Informuję, że posiedzenie będzie prowadzone z wykorzystaniem środków komunikacji 

elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość. Informuję również, że zgło-
szenia do zabrania głosu w dyskusji przez posłów należy wysyłać pod adres kfpb@sejm.gov.
pl lub poprzez czat. 
Przystępujemy do sprawdzenia kworum. Bardzo serdecznie proszę o oddanie głosu… 

Jak najbardziej, panie pośle,  już czekamy. Będzie uruchomione głosowanie, szanowni 
państwo. Proszę o to, abyśmy oddawali głos spokojnie. Będziemy sprawdzać kworum. 
Szanowni państwo, dostaję informację z sekretariatu, że mamy już kworum, a tym 

samym przystępujemy do realizacji porządku dziennego. Bardzo proszę pana ministra 
rolnictwa i rozwoju wsi o przedstawienie wniosku w sprawie zmian w planie finansowym 
Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa na 2022 r. 

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik: 
Dziękuję bardzo. 
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Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, zmiany w planie finansowym Zasobu Wła-
sności Rolnej Skarbu Państwa na 2022 r. wynikają między innymi z zaktualizowania 
planowanych do uzyskania przychodów i wpływów oraz uwzględnienia rzeczywistych 
potrzeb finansowych w zakresie koszów i wydatków, zwiększenia planowanych wpływów 
z zagospodarowania mienia zasobu, a także wydatków na inwestycje i remonty mienia 
zasobu oraz zmniejszenia planowanych wydatków na realizację ustawy o kształtowaniu 
ustroju rolnego i bezzwrotną pomoc finansową, co pozwoli na zabezpieczenie środków 
na objęcie przez KOWR akcji Krajowej Grupy Spożywczej na podstawie ustawy z 19 paź-
dziernika 1991 r. o gospodarowaniu nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa. Sza-
nowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, proszę o wydanie opinii w sprawie zmian 
w planie finansowym Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa na 2022 r. 
Dziękuję za uwagę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Bardzo dziękuję. 
Szanowni państwo, otwieram tym samym dyskusję.

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Mam pytania.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Widzę, proszę państwa, że jest z nami również pani przewodnicząca Krystyna Skowroń-
ska, która prosi o głos. Pani przewodnicząca, bardzo proszę o zabranie głosu. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
W związku  z prezentacją  i przesłaniem  tego  wniosku,  po zapoznaniu  się  z planem 
finansowym po zmianach mam pytanie do pana ministra rolnictwa. W części trzeciej 
„Wydatki ogółem” w poz. 3.1.1 są zaplanowane inwestycje i remonty zwiększające się 
o kwotę 270 000 tys. zł. To jest rzecz pierwsza. Czy przez to – uzasadniając ten wniosek, 
pan minister o tym powiedział – i na jakiej podstawie będzie to objęcie akcji Krajowej 
Grupy Spożywczej? 
Ja przypominam  sobie,  że jedno  z naszych  ostatnich  zdalnych  posiedzeń  rów-

nież dotyczyło między innymi objęcia akcji. Wtedy nie powiedziano, w jakim podmio-
cie. Zatem do pana ministra pytanie i prośba o odpowiedź dzisiaj ustnie, ale również 
na piśmie, w jakiej pozycji – bo według mnie to wymaga wyjaśnienia. W samym wniosku 
nie było tego, że to będzie objęcie akcji Krajowej Grupy Spożywczej – w samym wniosku 
nie ma takiej pozycji. A zatem uprzejmie proszę – część trzecia, poz. 3.1.1, zwiększenie 
wydatków ogółem o kwotę 270 000 tys. zł. Ja już do innych pozycji się nie odnoszę. 
To wyjaśnienie – czy z tej pozycji będzie to objęcie akcji Krajowej Grupy Spożyw-

czej i jaka jest kwalifikacja, w jakim terminie nastąpi objęcie akcji KGS, do jakiej grupy, 
w jakiej formule będzie podwyższenie akcji, czy ten podmiot ma zgodę ministra i w jakim 
zakresie, w jakim terminie jest planowane i kiedy nastąpiło wyjaśnienie – bo my już raz 
przeznaczaliśmy pieniądze, ponad 200 000 tys. zł, również na objęcie akcji. 
Pana ministra przy tej pisemnej odpowiedzi również poproszę o wyjaśnienie – jeżeli 

podwyższacie państwo kolejne akcje w Krajowej Grupie Spożywczej, jaki plan biznesowy 
dla tej grupy państwo przyjęli i z jaką efektywnością. Na te dwa ostatnie pytania popro-
szę o odpowiedź na piśmie, ale na pozostałe proszę dzisiaj odpowiedzieć. 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Bardzo dziękuję, pani przewodnicząca. 
Panie ministrze, proszę o udzielenie odpowiedzi. 

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik: 
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, szanowna pani przewodnicząca, wydatek, o któ-
rym pani mówi, dotyczący wcześniejszego przeznaczenia na utworzenie spółki, to była 
odrębna sprawa. To dotyczyło innej spółki. Tutaj mamy funkcjonującą już grupę spożyw-
czą i na ten cel przeznaczamy 270 000 tys. zł. Te akcje będą przejęte do końca bieżącego 
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roku i będzie to nowa emisja, imienna, przeznaczona dla Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Jeszcze  raz.  Czy  to będą  akcje  KOWR-u przypisane  Krajowej  Grupie  Spożywczej? 
To jest pierwsze pytanie. Jeśli tak, to proszę o odpowiedź. Jeśli nie, to będzie zwiększe-
nie udziału Skarbu Państwa. Uprzejmie poproszę o pokazanie wyniku,  jeśli państwo 
podwyższają, również przy obejmowaniu akcji. Powinniśmy widzieć, jaki jest standing 
grupy, jaki jest wynik na dzisiaj, jaka grupa będzie miała w jakiej wysokości kapitały. No, 
coś na ten temat powinniśmy wiedzieć. Skoro państwo podwyższają, powinniście nam 
powiedzieć – podwyższamy, wnosimy aportem finansowym, tak, będzie to objęcie akcji, 
coś się poprawi w tym podmiocie. Bo my nic nie wiemy. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Panie ministrze, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik: 
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, to będą akcje zasobu Skarbu Państwa. Dzisiejsze 
przesunięcie to jest tylko część kwoty, za którą zostaną zakupione te akcje. Przesuwamy 
dziś 270 000 tys. zł, natomiast cała emisja będzie na kwotę 700 000 tys. zł i to dotyczy – 
tak jak powiedziałem – Krajowej Grupy Spożywczej. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Bardzo dziękuję...

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
A czy my czegokolwiek się dowiemy – kiedy jeszcze te 700 000 tys. zł, te brakujące różnice? 

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik: 
Tak, pani przewodnicząca. Objęcie tych akcji nastąpi do końca roku. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Panie ministrze, pan powiedział 200 000 tys. zł. Pan teraz mówi – zwiększenie 270 000 tys. zł. 
To po pierwsze, proszę o tę kwotę. Czy to jest 200 000 tys. zł, czy 270 000 tys. zł? 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Nie, 270…

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik: 
Cały czas mówiłem 270 000 tys. zł. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Ogółem? 

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik: 
Tak. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
To inaczej usłyszałam. Dobrze. A te 700 000 tys. zł – bo to pojawia się po raz pierwszy 
– to będą kolejne emisje akcji, które będą obejmować podmioty? Czyli Krajowa Grupa 
Spożywcza zrobi emisję i jakie podmioty obejmą pozostałe kwoty, pomiędzy 700 000 tys. 
a 270 000 tys. zł? 

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik: 
Pani przewodnicząca, jeśli chodzi o pozostałe środki, to one są już zabezpieczone…

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Gdzie? 

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik: 
To są środki zabezpieczone w planie finansowym Zasobu Własności Rolnej Skarbu Pań-
stwa  i one były  już zabezpieczone na dzień 7  listopada 2022 r. Pochodzą z nadwyżki 
środków finansowych zasobu za rok 2021. 
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
A jaki jest wiadomy ostatni śródroczny wynik spółki Krajowa Grupa Spożywcza? 

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik: 
Na to pytanie mogę  odpowiedzieć  pani  na piśmie. W tej  chwili  nie mam  informacji 
ze sobą na ten temat… Mamy? Mamy. Przepraszam bardzo. Przepraszam na chwilkę, 
bo nie byłem przygotowany na to pytanie. Tak, wynik to 356 000 tys. zł. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Szanowni państwo, czy są jeszcze jakieś pytania do pana ministra w tym zakresie? Nie 
widzę zgłoszeń. Na tym wyczerpaliśmy w takim razie dyskusję. 
Pozwolę sobie przedstawić treść projektu opinii z druku nr 237 Komisji Finansów 

Publicznych do ministra rolnictwa i rozwoju wsi w sprawie zmian w planie finansowym 
Zasobu Własności  Rolnej  Skarbu Państwa,  uchwalonej  na posiedzeniu  22  listopada 
2022 r. 
„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 22 listopada 2022 r. rozpa-

trzyła wniosek ministra rolnictwa i rozwoju wsi z dnia 16 listopada 2022 r. dotyczący 
zmian w planie finansowym Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa na 2022 r. Komi-
sja Finansów Publicznych, zgodnie z art. 21 ust. 5 ustawy o finansach publicznych, pozy-
tywnie opiniuje propozycję zmian planu finansowego Zasobu Własności Rolnej Skarbu 
Państwa przedstawionych we wniosku”. 
Czy są, szanowni państwo, uwagi do tej treści wniosku? Bardzo proszę, panie pośle. 

Poseł Dariusz Rosati (KO): 
Jesteśmy przeciw, panie przewodniczący. Prosimy o przegłosowanie tej opinii. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Rozumiem. Dziękuję serdecznie. 
Proszę państwa, w takim razie będziemy głosować nad tym wnioskiem. Oczywiście 

najpierw zamykamy głosowanie dotyczące kworum i będziemy przechodzić do głosowa-
nia nad wnioskiem, który pozwoliłem sobie przytoczyć, z opinii nr 237. 
Proszę państwa, przechodzimy tym samym do głosowania nad opinią z druku nr 237, 

przytoczoną dosłownie chwilę temu. Kto jest za przyjęciem opinii z druku nr 237? Bar-
dzo proszę o oddanie głosu. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Nie pokazuje się nam głosowanie. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Pani przewodnicząca, czy dalej nie widzą państwo głosowania? 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Teraz jest. OK. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
W takim razie, szanowni państwo, jeszcze raz zadaję pytanie – tych, którzy już oddali głos 
za, proszę więcej nie oddawać głosu, ale tych, którzy być może nie słyszeli od początku 
mojej wypowiedzi,  gorąco proszę  o zajęcie  stanowiska. Kto  jest  za przyjęciem opinii 
z druku nr 237? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Bardzo proszę o podanie wyników głosowania. Głosowało, proszę państwa, 31 posłów 

– za było 20, przeciw 9, wstrzymało się 2. Tym samym opinia z druku nr 237 została 
przyjęta przez Komisję Finansów Publicznych. 
Drodzy państwo, na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia. Serdecznie 

państwu dziękuję. 
Zamykam posiedzenie Komisji. 


